



هل يمكن أن نرتد إلي العمي؟

❖ يتحدث شهر كيهك عن ميلاد السيد المسيح ثم يأتي شهر طوبه فيحدثنا عن المعمودية - وإنجيل المولود أعمي والذي يشير إلي المعمودية يتكرر في الأحد السادس من الصوم الكبير أيضاً.

❖ حقاً ما أخطر المعمودية - وما أقل ما نفهمها. إنها تفتيح العينين لنري العالم علي حقيقته- لنري العالم الروحي المحيط بنا - لنذكر إلي أين نسير وكيف نسير.

❖ لقد إشتهي الإنسان المعرفة بدون الله فإفتحت عيناه علي عالم الشر وإظلمت عيناه الداخليات فلم تعد تري العالم الروحي - وهكذا كان من اللازم للإنسان الذي يولد الآن أعمي روحياً بسبب الخطية - كان لابد أن يولد من جديد لتوهب له عينان داخليات يعرف ويميز بهما العالم الروحي.

❖ هل نفهم المعمودية هكذا؟

❖ وهل لازالت أعيننا الروحية مفتوحة بعد المعمودية؟ أم أنهما عادتا إلي الظلام مرة أخرى بسبب حياة الخطية التي يحيا فيها البعض منا؟ إذا فكيف نتحمل مسؤولية أولادنا المعمدين بينما نحن أنفسنا عدنا عمياناً مرة أخرى؟

❖ ولكن شكراً لله الرحوم لأن باب الرحمة لازال مفتوحاً - فإننا نستطيع أن نغتسل في مياه بركة سلوام - وسلوام معناها رسول - وهي إشارة إلي الرسل - ثم إلي الكهنة الذين يغسلوننا من خطايانا في مياه التوبة والإعتراف مراراً وتكراراً - ورغم صعوبة السير علي الأعمي إلي بركة سلوام إلا أن الرب أمره بذلك - فلا تستصعب طريق التوبة والإعتراف - وبذلك تعود إلي الرؤية ولا ترتد عنها (مز 8 : 18).

Could we go back to be blind?

❖ The month of Kiyahk speaks about the birth of Lord Christ. Then comes the month of Tobah speaking about baptism. The gospel of the born blind points to the baptism. It comes again in the sixth Sunday of the great lent.

❖ How great is the baptism. And how little we understand it. It is opening the eyes to see the real Lord, to see the spiritual world around us, to see where we are going and how we should go.

❖ The man lusted for knowledge, apart from God, so his eyes were opened to see the world of evil. His inner eyes were darkened, so he could not see the spiritual world. It became necessary, for the man, who is born now blind spiritually because of sin, to be born again, so that he would be given inner eyes, with which he can see and comprehend the spiritual world.

❖ Do we really understand the baptism?

❖ And are our spiritual eyes still opened after our baptism? Or maybe they returned to be darkened because of the life of sin in which some of us live? Then how could we take the responsibility of our baptized children, while we ourselves had returned to be blind again?

❖ But thanks to our merciful God, because the door of mercy is still opened. Because we can wash in the waters of the pool of Siloam. Siloam means "sent", which means the sent apostles, and the clergy, who wash us from our sins in the waters of repentance and confession again and again. And in spite of the difficulties of walking for the blind to reach the pool of Siloam, but the Lord ordered him to do that. So, do not refrain from the way of repentance and confession, that you go back to seeing clearly, without return "Then we will not turn back from You" (Psalm 80 : 18).

Church News and Schedule by telephone: 514- 274-1589

website www.stmarkmontreal.ca email:

mark@saintmarkmontreal.ca

For visitation, please contact any of the fathers and leave a message

Fr. Pishoy Saad: 514-274-6119 fr_pishoy@hotmail.com

Fr. Mikhail Aziz: 514-278-3859 frmikhail@copticmail.com

Service Schedule

مواعيد الخدمة

+ Confessions	Tue 4 - 7½	PM	+ إعتراقات
+ Holy Liturgy	Wed 5½ - 7½	AM	+ القداس الإلهي
+ Prayer Meeting	Thu 7-8	PM	+ إجتماع صلاة
+ St. Monica and St. Augustine group meeting	Thu 8 - 9	PM	+ إجتماع أسرة القديسة مونيكا والقديس أغسطينوس
+ Holy Liturgy	Fri 8 - 10	AM	+ القداس الإلهي
+ Friday Youth Meeting	Fri 8 - 9½	PM	+ إجتماع الشباب
+ Vespers/ Bible Study/ Praises	Sat 7½ - 11	PM	+ عشية — درس كتاب- تسبحة
+ Holy Liturgy	Sun 8½- 11½	AM	+ القداس الإلهي
+ Sunday School	Sun 12 - 1½	PM	+ مدارس الأحد
+ Meeting of the Eritrean brethren	Sun 1 - 2	PM	+ إجتماع الأخوة الإرتريين
+ Hymns Meeting	Sun 1½ - 2	PM	+ درس ألحان
+ Servants Meeting	Sun 2 - 3	PM	+ إجتماع الخدام

أخبار الكنيسة

1. باركنا نيافة الأنبا رويس في عظة عشية أمس السبت - الرب يعيننا ببركة صلواته عنا.
2. عشية السبت المقبل نواصل دراسة الكتاب المقدس في تنمة سفر دانيال من الأسفار المحذوفة.
3. يقوم نادي الملاكمة برحلة tubing إلى St. Jean Matha يوم السبت الموافق 9 فبراير. للحجز رجاء الإتصال (514 945 9906). قيمة الإشتراك 23 دولار (حتى سن 12 سنة) و 26 \$ (من سن 13 سنة فما فوق).
4. يقام معسكر صيفي لأطفال المرحلة الابتدائية (6 - 12 سنة)، كما يقام معسكر لأطفال نفس المرحلة في الأسبوع الأول من مارس (أجازة نصف العام). للإستعلام وتسجيل الأسماء الإتصال بنيفين أسعد (514 - 583 62 43).
5. يعرض فيلم "حدث في تلك الليلة". لقداسة البابا شنودة الثالث، وذلك يوم الجمعة 29 فبراير الساعة 7 مساءً بقاعة مدرسة George Vanier والتذاكر متاحة لدي مرقت صليب.

خطوبة مباركة

تهنيء الكنيسة أولادها بولس مجلي وميريل حبشي بالخطوبة المباركة وترجو لهما تمام الفرح بالإكليل المقدس

مشاركة

تشارك الكنيسة عائلة المرحومة سنية داود مشارعاها وتطلب لها نياحاً في أحضان القديسين - وهي والدة محب فام وشقيقة كل من يوسف وصبحي وموريس ومنير ولوريس وتهاني داود.

CHURCH NEWS

1. His Grace bishop Reweis blessed us in a sermon during yesterday's vespers, may the Lord help us by the blessings of his prayers for us.
2. We will continue next Saturday the Bible Study from the book of Daniel (the Apocrypha books).
3. Angels club is organizing a tubing trip to St. Jean Matha on 9 February. For reservation please call (514 945 9906). Participation fees : 23 \$ till 12 years old, 26 \$ for 13 years old and up.
4. A summer camp for the children of the primary stage (6 - 12 years old) will be organized as well as a camp during the first week of March (semaine de relâche). For information and reservation please call Nevine Assaad (514 - 583 62 43).
5. A film for H.H. Pope Shenouda III "It happened that night" will be shown on Friday, 29 February, at 7.00 p.m. at "George Vanier" hall. Tickets are available with Mervat Salib.

Blessed Engagement

The Church congratulates her beloved

Boulos Megaly and Mireille Habashy

for the blessed engagement and wishes them the complete happiness by the Holy Matrimony

Condolences

The church shares the family of the departed Saneya Daoud their feelings and asks that her soul be reposed in the bosom of the saints. She is the mother of Moheb Fam, and sister of Youssef, Sobhi, Maurice, Mounir, Laurice and Tahani Daoud.